
PROTOKÓŁ Nr IX/2024 

 

z sesji Rady Gminy Radecznica, która odbyła się w dniu 16 grudnia 2024 roku 

w godzinach: 14
04

 – 15
38

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Radecznicy 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Chorzępa Łukasz                                      10. Pawelczyk Beata                

2. Gumieniak Jerzy                                       11. Poświatowski Mirosław  

3. Hadam Monika          12. Sołtys Janusz    

4. Jachymek Celina                                      13. Studziński Wiesław  

5. Kijek Zbysław           14. Sznitowska Laura     

6. Małysz Joanna                                          15. Zymon Marcin 

7. Mogielnicki Tomasz      

8. Nastaj Maciej   

9. Olech Jarosław                                                                      

 

Nieobecni Radni – Gumieniak Jerzy, Kijek Zbysław,  Nastaj Maciej, 

ponadto w obradach uczestniczyli: 

 

Sołtysi Gminy Radecznica  

                         

1. Edward Polak - Wójt Gminy 

2. Beata Trochimiuk – Sekretarz Gminy  

3. Bożena Kiesz – Skarbnik Gminy 

4. Ewelina Kotyła – p.o. Kierownik GCKSiT w Radecznicy  

 

Obrady sesji o godzinie 14
04  

otworzył Przewodniczący Rady Gminy Radecznica Pan Marcin 

Zymon.  

Na wstępie podziękował Wiceprzewodniczącemu Rady Panu Łukaszowi Chorzępie za kilku 

miesięczne zastępowanie i wykonywanie obowiązków Przewodniczącego Rady Gminy.  

Powitał obecnych na sesji Wójta Gminy Pana Edwarda Polaka, Sekretarz Panią Beatę 

Trochimiuk, Skarbnik Panią Bożenę Kiesz, Radnych Gminy, Sołtysów oraz zaproszonych 

gości.  

Stwierdził quorum 3 Radnych jest nieobecnych Obrady są prawomocne 12 Radnych 

obecnych.  

Porządek obrad został odczytany.  

Proponuję następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych.  



6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami.  

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok 

2) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica 

3) w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i 

sposobu ich przyznawania 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości na rzecz Powiatu 

Zamojskiego w związku z odwołaniem darowizny 

5) w sprawie nadania Statutu Gminnego Centrum Kultury, Sporu i Turystyki w 

Radecznicy 

6) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica 

7) w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2025 rok 

a) odczytanie treści uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w 

sprawie zaopiniowania projektu uchwały budżetowej, 

b) zapoznanie się z wnioskami komisji stałych, 

c) stanowisko Wójta Gminy w sprawie opinii komisji, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej, 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 

9. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Zamknięcie obrad.  

 

Przewodniczący Rady Pan M. Zymon zapytał, czy są uwagi albo wnioski do porządku obrad? 

Nie było uwag. 

Zaproponował zmianę w kolejności procedowanych uchwał.  

Nastąpiło głosowanie nad porządkiem obrad ze zmianą, która dotyczyła procedowania jako 

pierwszej uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnego Centrum Kultury, Sporu i Turystyki 

w Radecznicy. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Brak uwag.  

 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady  Pan M. Zymon powiedział, że w okresie międzysesyjnym odbyły się 

posiedzenia poszczególnych Komisji Rady Gminy Radecznica. 



6 grudnia – obradowały razem Komisja Kultury, Oświaty i Wychowania oraz Komisja 

Samorządowa i Socjalno-Społeczna. Posiedzenie Komisji dokonywało analizy i opiniowania 

budżetu na 2025 rok oraz uchwał procedowanych na dzisiejszej sesji.  

9 grudnia – obradowała Komisja Rewizyjna razem z Komisją Rolnictwa Planowania i 

Budżetu. Tematem obrad było zaopiniowanie budżetu na 2025 rok oraz zmiany w budżecie 

Gminy na rok 2024.  

Ad.5  

Radny Pan J. Olech – zapytał ile w Gminie Radecznica kosztuje m
3
 wody?  i o jaki procent 

została podniesiona stawka za m
3
 wody?  Poprosił aby Pan Wójt powiedział jasno, że za 

wzrost tej stawki nie są odpowiedzialni radni Gminy Radecznica.  

Pytań więcej nie było.  

 

Ad.6.  

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami przedstawił Pan Wójt Edward 

Polak.  

Powiedział, że wszystkie uchwały podjęte na ostatniej sesji zostały przekazane do właściwych 

organów nadzoru.  

Między czasie ogłoszono przetargi nieograniczone:  

- na budowę otwartego zbiornika retencyjnego w miejscowości Gaj Gruszczański – 

otrzymaliśmy na to zadanie dofinansowanie w wysokości 500 000 zł na odbudowę obszarów 

wiejskich. Środki te mają wystarczyć na wykonanie całego zadania. Najkorzystniejszą ofertę 

na kwotę 485 850 zł złożyło przedsiębiorstwo wielobranżowe RETEX Zbigniew Jarosławski 

z Czarnegostoku. Stosowna umowa z tym wykonawcą zostanie podpisana w najbliższą środę.  

Przeprowadzono zapytania ofertowe:  

- na pełnienie nadzoru inwestorskiego przy realizacji zadania budowa kanalizacji sanitarnej 

IV etap wraz z przyłączami. Na to zapytanie wpłynęło dwie oferty.  Najkorzystniejszą ofertę 

na kwotę 20 910 zł złożyła firma usługowa INSTAL – NET Paweł Jabłoński z Biłgoraja. 

Umowa została już podpisana z tym wykonawcą.  

- na pełnienie nadzoru inwestorskiego przy realizacji zadania budowa otwartego zbiornika 

retencyjnego w Gaju Gruszczańskim. Na to zapytanie wpłynęło dwie oferty. 

Najkorzystniejszą ofertę na kwotę 10 947 zł złożył Zakład Wielobranżowy KANIA z Chełma. 

Umowa zostanie wkrótce podpisana.  

- na zakup podkrzesywarki teleskopowej i dmuchawy plecakowej do liści. Składanie ofert jest 

do 2 stycznia 2025 roku. Zadanie to zostało ujęte w projekcie budżetu na 2025 rok.  

Została także podpisana umowa na dostawę energii elektrycznej do obiektów Gminnych. 

Umowa została podpisana z firmą PGE Obrót spółka akcyjna z Rzeszowa. Wartość umowy 

opiewa na kwotę 295 865 78 gr.  



Pan Wójt poinformował, że w dniu 11 grudnia b.r. w Urzędzie Gminy gościliśmy Panią 

Bożenę Żelazowską Sekretarza Stanu w Ministerstwie Kultury Dziedzictwa Narodowego oraz 

Posła na Sejm Pana Wiesława Różyńskiego. Ci Goście byli zainteresowani zabytkami jakie 

znajdują się na terenie naszej Gminy, oraz potrzebami finansowymi, które są niezbędne do 

utrzymania ich w należytym stanie. Odwiedzili także Bazylikę Św. Antoniego w Radecznicy. 

Pani Minister przyznała także dotacje na Klasztor O.O. Bernardynów w kwocie 102 000 zł na 

obłożenie deskami dębowymi schodów wejściowych do Bazyliki.  

W dniu 16 grudnia b.r. został ogłoszony nabór wniosków na inwestycję b 311- są to 

inwestycje na zrównoważoną gospodarkę wodno-ściekową na ternach wiejskich. Jest to nabór 

w ramach Krajowego Planu Odbudowy Zwiększania Odporności. W ramach tego naboru 

wykonawca może pozyskać do 5 000 000 złotych na wszelkie inwestycje związane z 

kanalizacja i wodociągami.  

Pan Wójt oznajmił, że przygotowujemy wniosek na dofinansowanie budowy kanalizacji 

sanitarnej w Radecznicy etap IV, którego zakończenie będzie w przyszłym roku oraz na 

montaż przydomowych oczyszczalni ścieków. Planujemy ubiegać się o 216 oczyszczalni bo 

tyle było chętnych zgłoszonych do tego projektu i na tyle zostało wykonanych dokumentacji 

projektowych. W tej chwili trwają jeszcze uzgodnienia z Wodami Polskimi. Co chodzi o 

kanalizację wykonawca jest już wyłoniony i wykonuje roboty.  

W ostatnim czasie został rozstrzygnięty konkurs na  Kierownika GOPS w Radecznicy. 

Wpłynęły trzy oferty. Konkurs wygrała Pani Joanna Sobstyl. Obowiązki Kierownika 

podejmie z dniem 1 lutego 2025 roku.  

 

Ad.7.  

Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie nadania Statutu Gminnego Centrum Kultury, Sporu i Turystyki w 

Radecznicy – Przewodniczący Rady Gminy Pan M. Zymon oddał głos Pani Ewelinie 

Kotyła, pełniącej obowiązki Kierownika GCKSiT. Przedstawiła w kilku zdaniach 

zmiany jakie zostały wprowadzone do Statutu i z czym te zmiany się wiążą.  

 

Przewodniczący Rady Pan M. Zymon zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

Przewodniczący Rady Pan M. Zymon odczytał projekt uchwały w sprawie nadania 

Statutu Gminnego Centrum Kultury, Sporu i Turystyki w Radecznicy.  

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie nadania Statutu Gminnego 

Centrum Kultury, Sporu i Turystyki w Radecznicy.  

 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 11 osób, „przeciw” - 1, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 



2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok - Przewodniczący Rady Gminy Pan 

M. Zymon poinformował, ze projekt uchwały był procedowany i opiniowany przez 

Komisję Rolnictwa, Planowania i Budżetu, Komisję Samorządową i Socjalno – 

Społeczną oraz Komisję Kultury, Oświaty i Wychowania. Opinia tych Komisji była 

pozytywna.  

 

Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady.  

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta.   

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

„Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została 

podjęta.  

 

3) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica - Projekt 

uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady.   

            Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych.  

             „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została    

              podjęta.  

 

4) w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i 

sposobu ich przyznawania – Przewodniczący Rady Pan M. Zymon poprosił Panią 

Sekretarz B. Trochimiuk o przybliżenie procedowanej uchwały. W kilku zdaniach 

Pani Sekretarz omówiła co zawiera ww. uchwała.  

 

Przewodniczący Rady nadmienił, że w sprawie wprowadzenia i treści tej uchwały 

procedowały Komisja Kultury, Oświaty i Wychowania, która zaopiniowała 

pozytywnie tą uchwałę.  

 

Przewodniczący Rady powrócił także do uchwały w sprawie zmian wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Radecznica. Oznajmił, iż była ona procedowana przez 

Komisję Rolnictwa, Planowania i Budżetu, Komisję Samorządową i Socjalno-

Społeczną oraz Komisję Kultury, Oświaty i Wychowania. Wszystkie Komisję 

zaopiniowały projekt ten pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Pan M. Zymon odczytał treść uchwały w sprawie określenia 

rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania.  

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych.  

„Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została    

przyjęta jednomyślnie.  

 



5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości na rzecz Powiatu Zamojskiego 

w związku z odwołaniem darowizny – Przewodniczący Rady Pan M. Zymon 

poinformował, że uchwała ta była opiniowana podczas posiedzenia Komisji 

Rolnictwa, Planowania i Budżetu z wynikiem pozytywnym.  

 

Pan Wójt E. Polak poinformował o konieczności wprowadzenia tej uchwały i  

na czym będzie ona polegała.  

 

Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady.  

 

Radny Pan J. Olech – zapytał co się stanie jak obecny lekarz rodzinny przejdzie na 

emeryturę? Gdzie będzie świadczona obecna opieka zdrowotna dla mieszkańców 

Gorajca i Czarnegostoku?  

Pan Wójt odpowiedział, że opieka zdrowotna nie jest zadaniem własnym Gminy, 

aczkolwiek musimy się troszczyć o zdrowie mieszkańców. Na pewno w tym zakresie 

znajdzie się podmiot, który takie świadczenia zechce świadczyć. Nawiązał do dwóch 

miejsc świadczonej Opieki Zdrowotnej w Radecznicy, którzy na pewno zechcą wziąć 

pacjentów z południowej strony Gminy tj. cały Gorajec i Czarnystok.  

Zdaniem Pana Wójta obecny lekarz rodzinny z Gorajca na pewno zadba o to aby ktoś 

przejął po nim i świadczył dalej opiekę zdrowotną w Gorajcu.  

Poinformował także, o odbytej rozmowie z przedstawicielem firmy Okulistyka, która 

byłaby zainteresowana przyjęciem większej ilości pacjentów niż ma obecnie.  

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych.  

„Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została    

przyjęta jednomyślnie.  

 

 

6) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica - Przewodniczący 

Rady Pan M. Zymon odczytał treść uchwały.  

 

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta.   

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych.  

„Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została    

przyjęta jednomyślnie.  

 

7) w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2025 rok 

a) odczytanie treści uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały budżetowej – treść tej uchwały została odczytana 

przez Przewodniczącego Rady Pan M. Zymona.   

 

b) zapoznanie się z wnioskami komisji stałych – Opinie Komisji przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy. Komisja Rolnictwa, Planowania i Budżetu 



zaopiniowała budżet na 2025 rok pozytywnie. Komisja Rewizyjna zaopiniowała 

projekt budżetu pozytywnie. Komisja Samorządowa i Socjalno-Społeczna 

zaopiniowała budżet pozytywnie, choć głosy były podzielone. Komisja Kultury 

Oświaty i Wychowania również zaopiniowała budżet pozytywnie.  

 

c) stanowisko Wójta Gminy w sprawie opinii komisji – Na wstępie podziękował za 

pozytywne opinie Stałych Komisji Rady Gmina w sprawie budżetu na 2025 rok. 

W kilku zdaniach omówił co będzie zawierał budżet na 2025 rok.  

 

d) dyskusja – Głos zabrał Radny Pan J. Olech – oznajmił, że nie wie dlaczego 

wszyscy Radni są tak mało mówni. Stwierdził, że Pan Wójt nie potrafi wydać 

środków pozyskanych przez byłego Wójta i te inwestycje co są zaplanowane w 

budżecie na 2025 rok są takie same jak były w budżecie na 2024 rok. Zapytał 

dlaczego Pan Wójt startował w wyborach? Nadmienił powody, które zna to jest 

wprowadzenie normalności w Gminie Radecznica to jest „nic nie robienie albo 

bardzo mała ilość robienia” oraz wynagrodzenie Wójta. O resztę powodów 

poprosił Pana Wójta.  

Kolejno Radny Pan J. Olech zapytał Panią Skarbnik - kiedy zamierza przejść na 

emeryturę? Zdaniem Radnego w budżecie na 2025 rok jest bardzo dużo środków 

poukrywanych, są tylko środki na utrzymanie szkół, Urzędu Gminy a na 

inwestycje bardzo skromnie po wyliczeniu na dwie inwestycje drogowe 1,7% 

budżetu Gminy.  

Następnie Radny Pan J. Olech zapytał Panią Sekretarz – kiedy planuje zająć się 

reformą szkół albo usprawnieniem działalności tych szkół? bo w tej chwili oświata 

kosztuje nas 11 500, 000 złotych.  

Kończąc jeszcze padało pytanie do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Planowania i Budżetu Radnego Pana T. Mogielnickiego – dlaczego nie zapewnił 

środków finansowych na zakup równarki? i dlaczego nie ma żadnych środków na 

inwestycje drogowe?  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan M. Zymon stwierdził, że to nie Radny ma 

zapewnić środki w budżecie.  

 

Pan Wójt odnosząc się do wypowiedzi oznajmił, że zadane pytania świadczą o 

braku fachowości Radnego kilku kadencji Pana J. Olecha. Przedstawił jak 

wyglądało wykonanie zadania kanalizacji w Radecznicy oraz dotacji zabytków. 

Pan Wójt zakończył wypowiedz słowami żenada i wstyd ze strony Radnego Pan J. 

Olecha.  

 

Radny Pan J. Olech odniósł się do wypowiedzi Pan Wójta – „wstyd to jest dla 

Gminy Radecznica dlatego, że przez cały rok nie umie wydać środków 

pozyskanych tak bardzo dawno temu”.  

 



Przewodniczący Rady Gminy Pan M. Zymon zapytał o ustalanie priorytetów tych 

inwestycji wszystkich, na jakiej podstawie są ustalane priorytety?  

 

Pan Wójt E. Polak – powiedział, że najpierw musimy zapewnić środki na 

funkcjonowanie organów Gminy, później inwestycje rozpoczęte rozłożone na 

kilka lat realizacji.  

 

Pani Skarbnik B. Kiesz – odpowiedziała , że przejdzie na emeryturę kiedy 

przyjdzie na to czas a co do reszty to były tezy a nie pytania.  

 

Pani Sekretarz B. Trochimiuk – odpowiedziała, że wydatki na oświatę stanowią 

bardzo duży procent budżetu Gminy. Na Posiedzeniu Komisji Kultury, Oświaty i 

Wychowania będą podejmowane dyskusje i zadania, które w jakiś sposób 

zmniejszą wydatki na oświatę.  

 

Zdaniem Przewodniczącego Rady Gminy Pana M. Zymona merytoryczna 

rozmowa a nie taki atak tutaj pracowników, urzędników przyniosłaby lepszy efekt. 

Każdy Radny może brać udział w posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady 

Gminy.  

 

Radny Pan J. Olech zapytał Przewodniczącego Rady Gminy kto jest 

odpowiedzialny w Gminie za ustalanie podatku? uchwalenie budżetu?  Pan Wójt 

czy Rada Gminy?  

Odpowiadając Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, że projekt budżetu ustala 

Pan Wójt a opiniuje i przyjmuje go Rada Gminy.  

 

Radny Pan J. Olech poprosił o odpowiedz Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Planowania i Budżetu Radnego Pana T. Mogielnickiego.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Planowania i Budżetu Radny Pan T. 

Mogielnicki odpowiedział, że projekt budżetu był zmieniony, tylko to jest 

poprawiony.  

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy M. Zymon nadmieniając, że Pan Wójt 

tłumaczył, że budżet nie jest zabetonowany, jest budżetem elastycznym, który 

będzie ulegał zmianom i w miarę posiadanych środków różne inwestycje będzie 

można wpisywać do projektu budżetu.  

 

Dyskusja została zakończona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan M. Zymon odczytał treść uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2025.  



Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 12 

radnych.  

„Za” głosowało 11 osób, „przeciwko” - 1, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została    

przyjęta.  

 

Ad.8.  

Brak interpelacji.  

 

Ad.9.  

Pan Wójt odpowiedział na pytanie zadane przez Radnego Pana J. Olecha. Podkreślił, że Rada 

Gminy Radecznica nie jest kompetentna do zatwierdzania taryf za wodę i ścieki a winnym 

tego są koszty ponoszone. Powołując się na ustawę z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków został scharakteryzowany schemat 

ustalania stawek wody. Została przedstawiona obecna stawka za m
3 

wody i powody dlaczego 

została ona podniesiona.  

 

Radna Pani B. Pawelczyk poprosiła o uzupełnienie wypowiedzi że to jest niby na trzy lata 

tylko co roku jest zmiana tej taryfy.  

 

Pan Wójt odpowiedział, że Wody Polskie zatwierdzają taryfę wody na trzy lata z tym tylko że 

co 12 miesięcy można tą stawkę podnieść zgodnie z założeniami budżetu na poszczególne 

lata.  

 

Ad.10.  

Radna Pani B. Pawelczyk zapytała czy będzie chodził po terenie Gminy weterynarz, który 

będzie szczepił koty i czy wcześniej może puścić informacje kiedy będzie chodził i jaki 

będzie koszt takiego szczepienia?  

Pan Wójt oznajmił, że Gmina nie ma na to żadnego wpływu. Może tylko informować o 

szczepieniach w poszczególnych dniach. Koszt szczepienia kota czy psa jest kosztem 

właściciela danego zwierzęcia.  

 

Ad.11.  

Z powodu wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan M. Zymon 

zamknął obrady IX sesji Rady Gminy dnia 16 grudnia 2024 roku.  

 

 

Protokołowała A. Janowska  

 

       PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY 

              Marcin Zymon 


